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Sobota po 4.
veľkonočnej nedeli:
nik nepríde k Otcovi,
iba cezo mňa

Komentár na sobotu po 4.
veľkonočnej nedeli. „Nik
nepríde k Otcovi, iba cezo
mňa“. Prosme Pannu Máriu,
aby nám pomohla otvoriť naše
srdcia, túžiť po Otcovom dome,
žasnúť a radovať sa z daru byť
skutočne Božími deťmi.

Evanjelium (Jn 14, 7-14)

Ježiš povedal svojim učeníkom:



„Ak poznáte mňa, budete poznať aj
môjho Otca. Už teraz ho poznáte a
videli ste ho.“

Filip sa ozval:

„Pane, ukáž nám Otca a to nám
postačí.“

Ježiš mu vravel:

„Filip, toľký čas som s vami, a
nepoznáš ma?! Kto vidí mňa, vidí
Otca. Ako môžeš hovoriť: ,Ukáž nám
Otca?!‘ Neveríš, že ja som v Otcovi a
Otec vo mne? Slová, ktoré vám
hovorím, nehovorím sám zo seba, ale
Otec, ktorý ostáva vo mne, koná svoje
skutky. Verte mi, že ja som v Otcovi a
Otec vo mne. Ak nie pre iné, aspoň
pre tie skutky verte! Veru, veru,
hovorím vám: Aj ten, kto verí vo
mňa, bude konať skutky, aké ja
konám, ba bude konať ešte väčšie,
lebo ja idem k Otcovi. A urobím
všetko, o čo budete prosiť v mojom
mene, aby bol Otec oslávený v



Synovi. Ak ma budete prosiť o niečo
v mojom mene, ja to urobím.

Komentár

Výrok nášho Pána – „nik nepríde k
Otcovi, iba cezo mňa“ – možno
napísať aj pozitívne: „Každý môže
prísť k Otcovi skrze mňa“. Konečným
cieľom je návrat do Otcovho domu.
Boh nás stvoril a k nemu sa aj
vrátime, ak sme verní. Preto Ježiš
nepochybne dáva tieto indície: on je
cesta, jediná cesta, ktorá vedie k
Otcovi. Svätý Josemaría sa vo svojom
duchovnom živote vždy usiloval
nasledovať túto trasu; radil aj
všetkým, ktorí ho žiadali o
usmernenie v duchovnom živote.
Ježiš nám totiž hovorí, že on je
„Cesta“ a že ak sa k nemu utiekame a
stýkame sa s ním, privedie nás k
Otcovi. K Bohu Otcovi, čím



zdôrazňuje svoje otcovstvo a zároveň
naše synovstvo. Vždy nám radil, aby
sme vo všetkom a pre všetko hľadali
pevný základ Božieho synovstva.
Nielen v určitých momentoch života,
napríklad keď sa objavia
protivenstvá a ťažkosti, ale aj v
našom každodennom živote.

Aj v dnešnom evanjeliu nám Ježiš
zjavuje, že poznať Krista znamená
poznať Otca: „Kto vidí mňa, vidí
Otca“. Celý Kristov život spočíva v
tom, že nám zjavuje Otca a ukazuje
nám veľkú Božiu lásku k nám, aby
sme sa stali Božími deťmi. Slovami
svätého Josemaríu: „Boh na nás čaká
ako otec v podobenstve s
rozprestretou náručou, hoci si to
nezaslúžime. Na našich dlhoch
nezáleží. Tak ako v prípade
márnotratného syna, aj my musíme
len otvoriť svoje srdce, túžiť po
Otcovom domove, žasnúť a radovať
sa z Božieho daru, že nás môže
zavolať a že sme napriek toľkým



nedostatkom odpovede z našej strany
naozaj jeho deťmi“ (Obrátenie Božích
detí, 64).

A pretože sme Božie deti, chce nám
pomôcť. Ježiš nás pozýva, aby sme
jeho prostredníctvom prosili Boha o
to, čo potrebujeme. Chce, aby sme
prosili o to, čo je potrebné pre našu
spásu. Teda „o čokoľvek budete
prosiť“ sa chápe ako to, čo je dobré
pre toho, kto prosí. Keď nám dá to, o
čo prosíme, je to preto, že je to dobré
pre našu spásu.

Prosme Pannu Máriu, aby nám opäť
pomohla urobiť prvý krok k tomu,
aby sme sa čo najintímnejšie stýkali s
jej Božským Synom v jeho
Najsvätejšom Človečenstve.
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